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Summary:

Tourism is among the sectors that can participate in Algeria's economy,
especially after the fall in oil prices. The city of Jijel with a 120km coastline rich
in natural tourism potential can develop the sector so that it can participate in the
development of an environmentally friendly economy. To this end, a tourist
complex registered in a picturesque site rich in tourist attractions such as
beaches, the great lighthouse, greenery can meet the requirements of eco-
tourism, because it is based on the concept of preserving the environment. Our
study, based on a metaphorical process, we came to be inspired by the seahorse
to design our architectural project: a quality tourist complex, which meets the

needs of the seaside tourism sector thanks to an eco-friendly design.

Keywords:
ecotourism, tourist complex, seahorse renewable energy.

Resume:

Le tourisme est parmi les secteurs qui peuvent participera 1’économie de
I’Algérie notamment aprésla chute des prix du pétrole. La ville de Jijel avec un
littorale de 120km riche en potentialités touristiques naturelles peut développer
le secteur pour qu’il puisse participer a 1’€épanouissement d’une €conomie
respectueuse de 1’environnement. A cet effet, un complexe touristique
inscritdans un site pittoresque riche en atouts touristiques telles les plages, le
grand phare, la verdure peut assurer les exigences d’un €co-tourisme, parce qu’il
est fondeé sur le concept de la préservation de la nature.Notre étude, basée sur, un
processus métaphorique, on est arrivé a s’inspiréede 1’hippocampe pour
concevoir notre projet architectural: un complexe touristique de qualite, qui
répond aux besoins du secteur du tourisme balnéaire grace a une conception
ecologique.

mots clés:

écotourisme, complexe touristique, hippocampe energie renouvelable.
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